
 

 مقدمة تعبير عن الرياض قصير جدا بالعربي والانجليزي

Countries are based on a number of basic criteria, and they work during the years of their 

work on development that guarantees them economic stability and political and military 

strength. Here we are talking about one of the global facades of a pivotal country in the 

Middle East, which is the Kingdom of Saudi Arabia, where the city of Riyadh is 

considered one of the most important cities in The East, and contains a wide number of 

advantages that make it a global destination for global capital, in addition to its inclusion 

of many large international companies and brands. Leaders and first-class institutions in 

the country, as Riyadh is the beating heart of the Kingdom in science, economy and 

politics. :تعمل خلال سنوات عملها على التنمية التي تضمن تقوم الدوّل على عدد من المعايير الأساسيّة، و الترجمة

لها الاستقرار الاقتصادي والقوّة السياسيّة والعسكريّة، وها نحن نتحدثّ عن واحدة من الواجهات العالميّة لدولة 

محوريّة في الشرق الأوسط، وهي المملكة العربيّة السعوديّة، حيث تعُتبر مدينة الرياض من أهم المدن في الشّرق، 

تحتوي على عدد واسع من الإيجابيات التي تجعل منها وجهة عالميّة لرأس المال العالمي، علاوةً عن ضمّها للكثير و

من الشّركات والماركات العالميّة الكبيرة، فهي مدينة ذات كثافة سكّانية مرتفعة، وتحظى باهتمام حكومي واسع على 

ة البلاد الأولى، وفيها جميع القيادات ومؤسسات الصف الأول في مستوى الخدمات والتطوّر والرّفاهيّة لأنهّا واجه

 .البلاد، فالرّياض قلب المملكة النّابض بالعلم والاقتصاد والسياسة

 تعبير عن الرياض قصير جدا بالعربي والانجليزي

اض، باللغة الإنجليزية مع الترجمة، والذي جاءت فقراته يمُكن اعتماد الموضوع التالي في التعبير عن العاصمة الري

 :في الآتي

The city of Riyadh is considered one of the largest and most populous capitals in the 

Arab world. It is the political and economic front of the Kingdom of Saudi Arabia. It is 

located in the center of the Arabian Peninsula within what is known as the Najd Plateau. 

Cities in the world compared to expansion, and it has gained a lot of fame and importance 

throughout the ages for being a historical, commercial and political city and the capital of 

the region known as Al-Yamamah. It was called Hajar, and it is the official capital of the 

second and third Saudi states, and it won the title of the Capital of Arab Culture in the 

year 2000. 

ي ازدحامًا بعدد السّكان، وهي الواجهة تعُتبر مدينة الرياض واحدة من أكبر العواصم في العالم العرب الترجمة:

السياسيّة والاقتصاديّة للمملكة العربيّة السعوديّة، وتقع في وسط شبه الجزيرة العربية ضمن ما يعُرف بهضبة نجد، 

وهي المقرّ الرّسمي لإمارة الرياض، وفق التقسم الإداري للمناطق في المملكة، وهي من أسرع المُدن في العالم قياسًا 

توسّع، وقد حازت على الكثير من الشّهرة والأهميّة على مرّ العصُور لكونها مدينة تاريخيّة وتجاريّة وسياسيّة بال

وعاصمة للإقليم المعروف باليمامة، وقد سميتّ حجر، وهي العاصمة الرّسميّة للدولة السّعوديّة الثانية والثالثة، وقد 

2000ام حازت على لقب عاصمة الثقافة العربيّة في الع . 

Riyadh contains the official sovereign headquarters in the Saudi state, most notably the 

ministries, government and military agencies, the Council of Ministers and the Saudi 

Shura Council, in addition to banks and investment companies. The GDP of Riyadh has 

been estimated at no less than 60 billion Saudi riyals, and it is based on attracting a lot of 

capital Global, as it represents the open economic arena for many companies around the 

world, and it has been estimated that 23% of the Saudi workforce is in this city alone, 

knowing that the size of the workforce in the Kingdom exceeds 50 million workers. 



 

تحتوي الرياض على المقرّات السياديّة الرّسميّة في الدوّلة السعوديّة، وأبرزها الوزارات والهيئات الحكوميّة  الترجمة:

ورى السّعودي، بالإضافة إلى المصارف وشركات الاستثمار، وقد تمّ تقدير والعسكريّة، ومجلس الوزراء ومجلس الشّ 

مليار ريال سعودي، وتقوم على جذب الكثير من رأس المال العالمي فهي  60النّاتج المحلّي للرياض بما لا يقل عن 

من قوّة العمل  % 23بته تمثلّ السّاحة الاقتصاديّة المفتوحة لكثير من الشّركات حول العالم، وقد تمّ تقدير ما نس

مليون عامل 50السّعودي في هذه المدينة لوحدها، مع العلم أنّ حجم القوّة العاملة في المملكة يزيد عن  . 

As for the history of the city, it was built on the ruins of what is known as the city of 

"Hajar al-Yamama", and the city of Hajar was known as the base of the region, and the 

reason for naming it by this name is that he is known as "Ubaid bin Tha'labah al-Hanafi" 

when he visited al-Yamamah and saw the palaces and gardens devoid of residents who 

return to Their lineage to the Tasm tribe, built on the stone of thirty palaces and thirty 

gardens, so it was called his stone, or a stone, and other historical accounts suggested that 

the city was present before the descent of Bani Hanifa, and it was called Green Stone, and 

it was also said that it was named a stone because of the mountains surrounding it. From 

all sides. 

وأمّا عن تاريخ المدينة فقد قامت على أنقاض ما يعُرف بمدينة "حجر اليمامة" وقد عُرفت مدينة حجر بأنّها  الترجمة:

بة الحنفي" عندما زار اليمامة وشاهد فيها قاعدة الإقليم، وسبب تسميته بهذا الاسم هو أنّ المعروف باسم "عبيد بن ثعل

القصور والحدائق الخالية من السّكان ممّن يعودون في نسبهم إلى قبيلة طسم، قام على حجر ثلاثين قصر، وثلاثين 

حديقة، فأطُلق عليها اسم حجيرته، أو حجرا، وقد رجّحت روايات تاريخيّة أخرى أنّ المدنية كانت حاضرة قبل نزول 

، وكانت تسمّى خضراء حجر، وقيل أيضًا أنهّا سميتّ حجرًا لسبب إحاطة الجبال لها من جميع الجهاتبني حنيفة . 

 خاتمة تعبير عن الرياض بالإنجليزي

In conclusion, we must point out the importance of the city of Riyadh, being the political 

and economic capital of one of the most powerful countries in the world, and it is based 

on representing the historical and Islamic depth of the Arab and Islamic nations. It is 

known as the 20 strongest global economy, and this importance will increase with the 

adoption of the Kingdom's Vision 2030, through which Riyadh was targeted with a wide 

number of mega projects, most notably the Riyadh Metro. 

اسيّة وفي الخِتام لا بدّ لنا أن نشُير إلى حجم الأهميّة التي تحظى بها مدينة الرّياض كونها العاصمة السي الترجمة:

والاقتصاديّة لواحدة من أقوى الدوّل العالميّة، وهي تقوم على تمثيل العمُق التاريخي والإسلامي للأمّتين العربيّة 

 20والإسلاميّة، وتعُتبر المملكة واحدة من الدوّل الاقتصاديّة الأولى ضمن "الجي عشرين" أو ما يعُرف بأقوى 

والتي تمّ استهداف الرياض من خلالها  2030ع اعتماد رؤية المملكة لعام اقتصاد عالمي، وسوف تزداد تلك الأهميّة م

.بعدد واسع من المشاريع الضّخمة، أبرزها مترو الرياض . 


